
Z á p i s n i c a 

zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Matiašovce 

zo dňa 31.03.2015 

 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

 Zasadanie Obecného zastupiteľstva (OZ) otvoril a viedol starosta obce Mgr. Marián 

Štefaňák. Podľa podpísanej prezenčnej listiny (príloha č. 1) boli prítomní všetci poslanci OZ. 

Zasadnutia sa zúčastnila aj hlavná kontrolórka obce Mgr. Klára Furcoňová, riaditeľka Základnej 

školy PeadDr. Elena Galovičová a riaditeľka Materskej školy p. Otília Gorlická. Predsedajúci 

oboznámil prítomných s nasledovným programom: 

 

1. Otvorenie zasadania, uvítanie poslancov a ostatných prítomných 

2. Voľba návrhovej a mandátnej komisie 

3. Určenie zapisovateľa a overovateľa zápisnice 

4. Kontrola plnenia uznesení z predchádzajúceho zasadania obecného zastupiteľstva 

5. Návrh zmeny rozpočtu č. 1 

6. Návrh Dodatku č. 1 k VZN č. 1/2011 o určení miesta a času zápisu dieťaťa na plnenie 

povinnej školskej dochádzky do I. ročníka základnej školy v zriaďovacej pôsobnosti obce 

Matiašovce 

7. Návrhy riaditeliek Materskej školy a Základnej školy na roky 2015-2018 

8. Priority na rok 2015 - MŠ 

9. Priority na rok 2015 - ZŠ 

10. Priority na rok 2015 – obec 

11. Pripravované výzvy s poskytnutím finančnej podpory na rok 2015 

12. Určenie členov inventúrnej komisie a termínu obhliadky majetku obce 

13. Určenie členov štábov, jednotiek a komisií 

14. Kompetencie a úlohy komisií pri OZ 

15. Doplnenie svietidiel verejného osvetlenia, postup so starými svietidlami a oceľovými stĺpmi 

obecného rozhlasu 

16. Predaj akcií vodovodu – centrálna časť 

17. Obecný vodovod – ul. Potok – informácia a postup 

18. Umiestnenie 1100 litrových kontajnerov na cintoríny 

19. Určenie termínov verejných schôdzí 

20. Zamestnanci obce 

21. Údržba detských ihrísk 

22. Členstvo v RRA Horný Spiš 

23. Interpelácia poslancov 

24. Podnety a návrhy od občanov 

25. Ukončenie zasadania obecného zastupiteľstva 

 

Starosta predniesol navrhovaný program zasadania OZ podľa programu vyveseného na úradnej 

tabuli a internetovej stránke. O návrhu programu zasadnutia dal hlasovať. 

Hlasovanie:  ZA - všetci poslanci 

PROTI – žiadny poslanec 

  ZDRŽAL SA – žiadny poslanec 

 

 

K bodu 2/ Za členov návrhovej komisie boli zvolení Pavol Tyrpák, Jozef Semančík a Matúš 

Bolcarovič a za členov mandátnej komisie boli zvolení Ing. Tomáš Veselovský PhD., 

Slavka Pisarčíková a Jozef Semančík. Predseda mandátovej komisie Ing. Tomáš 

Veselovský PhD. potvrdil účasť všetkých poslancov, na základe čoho starosta vyhlásil 



zasadanie OZ za uznášania schopné. 

 

K bodu 3/ Za zapisovateľa bol určený Jozef Semančík. Overovatelia zápisnice a prijatých uznesení 

boli navrhnutí poslanci Slavka Pisarčíková a Ing. Tomáš Veselovský, PhD. 

 

K bodu 4/Kontrolu plnenia uznesení z posledného zasadnutia obecného zastupiteľstva vykonal 

starosta, prečítal všetky prijaté uznesenia OZ a ku všetkým uviedol status vykonania 

alebo nevykonania s bližším vysvetlením.  

 

K bodu 5/ Pani Rušinová pripravila návrh 1. zmenu rozpočtu. Rozpočet na strane príjmov a 

výdavkov sa navýši o sumu 213.900,00 €, kedy príjmová a výdavková časť je 

470.100,00 €. Podrobný rozpis jednotlivých položiek je uvedený v prílohe č. 2. 

 Hlasovanie:  ZA - všetci poslanci 

PROTI – žiadny poslanec 

    ZDRŽAL SA – žiadny poslanec 

 

K bodu 6/ Návrh Dodatku č. 1 k VZN č. 1/2011 o určení miesta a času zápisu dieťaťa na plnenie 

povinnej školskej dochádzky do I. ročníka ZŠ v zriaďovateľskej pôsobnosti obce 

Matiašovce určuje termín uskutočnenia zápisu na 11.02.2015 o 13,00 hod. v priestoroch 

budovy Základnej školy (príloha č. 3). 

 Hlasovanie:  ZA - všetci poslanci 

PROTI – žiadny poslanec 

    ZDRŽAL SA – žiadny poslanec 

 

K bodu 7/ Pozvanie na zasadnutie OZ prijali obidve riaditeľky škôl v pôsobnosti obce. 

Diskutovalo sa o požiadavkách, potrebách a vývoji Materskej a Základnej školy na roky 

2015-2018. 

 

K bodu 8/ Riaditeľka Materskej školy navrhla, aby boli v roku 2015 uskutočnené tieto práce – 

rekonštrukcia podláh a odpadových potrubí (financie na tento účel sú zahrnuté 

v rozpočte obce v roku 2015), oprava chodníka k hlavnému vchodu (materiál zakúpený 

už v roku 2014 a uskutočnenie tohto zámeru podľa dohody s riaditeľkou MŠ v roku 

2015), oprava kotla a ohrevu vody (už vykonané a uvedené do prevádzky), 

vymaľovanie druhej jedálne (už vykonané a uvedené do prevádzky), ukotvenie kovovej 

hojdačky a odstránenie kyvadlových hojdačiek (uskutočnenie v najkratšom možnom 

čase z bezpečnostného hľadiska) a zakúpenie nových hračiek podľa finančných 

možností. Starosta doplnil, že v nevyhovujúcom stave je aj strecha budovy MŠ, ktorej 

rekonštrukciu navrhuje uskutočniť až v roku 2016. Pani riaditeľka požiadala 

o zamedzenie preletu futbalových lôpt z multifunkčného ihriska do areálu MŠ. Starosta 

taktiež doplnil k obnoveniu pôvodnej školskej jedálne pri kuchyni, kde je drevená 

podlaha, že sa touto problematikou zaoberali, ale z dôvodu plánovanej rekonštrukcie 

podláh neodporúčajú zakúpiť a umiestniť novú gumenú podlahovinu, pretože v letných 

mesiacoch sa uskutočnia práce na oprave betónových podláh a umiestnenie gumolínu 

by bolo zbytočné.  

 Hlasovanie:  ZA - všetci poslanci 

PROTI – žiadny poslanec 

    ZDRŽAL SA – žiadny poslanec 

 

K bodu 9/ Ad 1) Riaditeľka Základnej školy navrhla, aby boli v roku 2015 uskutočnené tieto práce 

– vymenené dvere do kabinetu (materiál zakúpený už v roku 2013 a vykonanie 

naplánované cez najbližšie školské prázdniny), umiestnenie drenáží do muriva 

v miestnostiach s výraznou vlhkosťou v stenách (vykonanie naplánované na letné 



prázdniny), zateplenie obidvoch budov (strop a fasády, stropná izolácia zakúpená na 

plochu 50 m2 už v roku 2014 a jej uloženie bude zrealizované v najbližšej dobe) 

a výstavba altánku na školskom dvore za sponzorskej pomoci Lesopôdohospodárskeho 

pozemkového spoločenstva Matiašovce a rodičov žiakov (naplánované cez letné 

prázdniny). Riaditeľka oponovala nízkym počtom stolov v novozriadenej jedálni 

a požadovala jeho navýšenie (bude zrealizované v najbližšej dobe), ďalej tiež požiadala 

o riešenie stavu nízkych sietí pri multifunkčnom ihrisku s častým preletom lôpt ponad 

siete do blízkeho potoka. Starosta predniesol prognózu finančného zabezpečenia 

Základnej školy a z dôvodu zníženia počtu detí od septembra 2015 a zvýšenia výdavkov 

na mzdy je nevyhnutné konsolidovať financie pre Základnú školu. V prvom rade je 

potrebné zabezpečiť chod školy a až tak ju zveľaďovať teda uskutočňovať práce nad 

rámec finančných možností Základnej školy a nad rámec samosprávy. V roku 2015 je 

vysoká pravdepodobnosť dofinancovania prostriedkov na nevyhnutné výdavky (mzdy, 

odvody, prevádzku), preto skôr naplánované finančne nenáročné aktivity je možné 

uskutočniť podľa možností v priebehu roka 2015 a s finančne náročnejšími prácami sa 

v roku 2015 počká (t.j. zateplenie budov z exteriéru a stropu a výstavba altánku).  

 Hlasovanie:  ZA - všetci poslanci 

PROTI – žiadny poslanec 

    ZDRŽAL SA – žiadny poslanec 

  

 Ad 2) Riaditeľka ešte predniesla návrh uskutočniť oslavu najneskôr do 30.06.2015 pri 

príležitosti 105. a 140. výročia výstavby budov Základnej školy so zámerom zhodnotiť 

a opísať priebeh pôsobnosti školy, ďalej pozvať bývalých pedagogických 

a nepedagogických zamestnancov pôsobiacich v našej škole, pripraviť pre nich program 

so žiakmi a pripraviť občerstvenie.  

 Hlasovanie:  ZA - všetci poslanci 

PROTI – žiadny poslanec 

    ZDRŽAL SA – žiadny poslanec 

 

 Ad 3) Opätovne sa diskutovalo o prilákaní žiakov do našej školy z celej obce vrátane 

žiakov z ulice Potok. Starosta predniesol návrh finančnej motivácie pre rodičov, ktorých 

deti by mohli navštevovať našu ZŠ, navrhol možnosť riešenia aj formou preplácania 

dopravy, riaditeľka sa priklonila k tomuto návrhu. Poslanci navrhli zvolať rodičov detí 

na Obecný úrad, u ktorých je tendencia, žeby svoje deti umiestnili do našich školských 

zariadení a motivovať ich k dochádzke resp. opýtať sa, čo by ich ovplyvnilo umiestniť 

deti do našej školy z dôvodu zachovania našich školských zariadení. 

 

K bodu 10/  Priority obce na rok 2015 predniesol starosta a požiadal poslancov o ich doplnenie: 

 - dokončenie rekonštrukcie sály (schody na balkón, zníženie stropu, elektroinštalácia, 

zábradlia, balkón, omietky, maľovka) – zistiť predbežné výdavky,  

 - dokončenie násypu na brehu Rieky,  

 - dokončenie opravy oplotenia na Dolnom cintoríne – výmena dielov, náter,  

 - doplnenie prvkov dopravného značenia – dopravné zrkadlo do križovatky smerom do 

Zálesia k p. Galovičovi, do križovatky v zákrute pri Hasičskej zbrojnici pred rodinný 

dom p. Bachledu, do križovatky pri kostole sv. Petra a Pavla smerom k futbalovému 

ihrisku, 

 - rozšírenie križovatky do Zálesia, rekonštrukcia vodovodu na ul. Pod lesom, Mlynská, 

Južná a rekonštrukcia NN siete v severnej časti v spolupráci s inštitúciami za to 

zodpovednými. 

 Hlasovanie:  ZA - všetci poslanci 

PROTI – žiadny poslanec 

    ZDRŽAL SA – žiadny poslanec 



K bodu 11/ Starosta predniesol informácie k pripravovaným výzvam na poskytnutie finančnej 

podpory na rok 2015, ktoré sa týkajú výstavby a rekonštrukcií kanalizácií a vodovodov 

pre obce do 2000 obyvateľov, výstavby alebo rozšírenia multifunkčných športovísk, 

výstavby, rozširovania a rekonštrukcie cykloturistických chodníkov a trás v rámci 

cezhraničnej spolupráce SK-PL a ohľadom znižovania energetickej náročnosti 

verejných budov. Okrem toho sa obec podľa finančných možností zapojí do výziev 

v rámci štátneho rozpočtu alebo iných zdrojov poskytovaných súkromným sektorom. 

 

K bodu 12/ Starosta navrhol, aby za členov inventúrnej komisie boli zvolení všetci poslanci, ktorí 

následne určili termín obhliadky nehnuteľného majetku obce dňa 23.02. o 16,00 hod. 

 Hlasovanie:  ZA - všetci poslanci 

PROTI – žiadny poslanec 

    ZDRŽAL SA – žiadny poslanec 

 

K bodu 13/ Z dôvodu zmeny poslancov OZ v súlade so zákonom č. 42/1994 Z. z. o civilnej 

ochrane obyvateľstva a v súlade s Vyhláškou MV SR č. 523/2006 Z. z. 

o podrobnostiach na zabezpečenie záchranných prác a organizovania jednotiek civilnej 

ochrany je potrebné vymenovať nových poslancov za členov Štábu civilnej ochrany 

obce. 

 

K bodu 14/ Starosta pripravil Návrh kompetencií a úloh (príloha č. 4) jednotlivých komisií pri OZ, 

ktorý rozdal jednotlivým členom, aby si ich naštudovali. Tento návrh je možné 

kedykoľvek doplniť. 

 Hlasovanie:  ZA - všetci poslanci 

PROTI – žiadny poslanec 

    ZDRŽAL SA – žiadny poslanec 

 

K bodu 15/ Ad 1) Na základe žiadosti p. Anny Galovičovej o umiestnenie svetla verejného 

osvetlenia na stĺp elektrického vedenia pred jej rodinným domom (príloha č. 5) starosta 

informoval, že v zákonnej lehote odpovedal na jej žiadosť s odôvodnením, že bližšie 

stanovisko sa určí až na zasadnutí OZ. K tejto žiadosti otvoril diskusiu, keďže 

predniesol aj ďalšie požiadavky občanov, o ktorých vie, že od rekonštrukcie nového 

osvetlenia sú menej osvetlené lokality. Poslanci navrhujú s doplnením svetiel počkať, 

kým prebehne rekonštrukcia NN siete zo strany VSE a.s. koncom roka 2015 resp. 

začiatkom roka 2016. Potom sa podľa obhliadky uskutoční obhliadka obce za účelom 

zistenia stavu. Zároveň poverili starostu odpovedať p. Galovičovej o 

momentálnom neumiestnení svietidla. 

Ad 2) Po rekonštrukcii verejného osvetlenia a miestneho rozhlasu sa zvýšili staré 

svietidlá, výložníky na svietidlá, rozhlasová ústredňa, rozhlasové reproduktory 

a oceľové stĺpy troch druhov. K použitiu tohto starého prebytočného majetku sa 

poslanci nevyjadrili a bude to prerokované na ďalšom zasadnutí OZ.  

 

K bodu 16/ Na základe iniciatívy Obce Olcnava o predaj akcií vodovodu starosta predniesol 

žiadosť niekoľkých obcí, ktoré majú opätovne zámer odpredať akcie svojho vodovodu 

ostatným obciam teda predniesol návrh či obec Matiašovce ako akcionár chce odpredať 

akcie svojho vodovod – centrálna časť obce inej obci alebo organizácii. Starosta si 

splnil svoju povinnosť, ale s odpredajom nesúhlasí z dôvodu dobrej spolupráce 

a pripravovanými zámermi PVS a.s. v našej obci. Poslanci takisto nesúhlasia s týmto 

zámerom. 

 Hlasovanie:  ZA – žiadny poslanec 

    PROTI – všetci poslanci 

    ZDRŽAL SA – žiadny poslanec 



K bodu 17/ Spoločnosť W-Control s.r.o. predložila cenovú ponuku s návrhom zmluvy 

o prevádzkovaní verejného vodovodu na ul. Potok. Starosta predniesol aký postup je 

potrebné ešte vykonať, aby sa vodovod už mohol bezpečne prevádzkovať. 

 

K bodu 18/ Na základe niekoľkých požiadaviek občanov, ale aj zo skúsenosti spoločnosti, ktorá 

nám zabezpečuje vývoz komunálneho odpadu, starosta predniesol návrh na zakúpenie 

1100 litrových nádob na odpad s umiestnením na všetky cintoríny, pretože je pomerne 

náročné a aj finančne zaťažujúce vždy pred každým vývozom (zvlášť na všetkých 

svätých a počas náboženských sviatkov) zvážať odpad vo vreciach z každého cintorína 

ku budove Obecného úradu. Tak by bol zabezpečený vývoz každý druhý týždeň zo 

všetkých cintorínov teda vždy keď sa zbiera komunálny odpad. Poslanci navrhli, aby sa 

zakúpilo 1 ks nádoby a umiestnilo ju na skúšku k Hornému cintorínu. 

 Hlasovanie:  ZA - všetci poslanci 

PROTI – žiadny poslanec 

    ZDRŽAL SA – žiadny poslanec 

 

K bodu 19/ Na predchádzajúcom zasadnutí OZ starosta predniesol návrh s uskutočnením verejného 

zhromaždenia, ale termín nebol určený. Preto tento návrh opätovne predniesol 

a poslanci dohodli termín 27.02.2015 o 18,15 hod. teda po sv. omši na ulici Hlavná vo 

veľkej zasadačke. 

 Hlasovanie:  ZA - všetci poslanci 

PROTI – žiadny poslanec 

    ZDRŽAL SA – žiadny poslanec 

 

K bodu 20/Celé spektrum často krát komplikovaných výkazov, hlásení, štatistických zisťovaní 

a vôbec väčšiny administratívnych prác je termínovo ohraničených a preto sa musí 

stihnúť v stanovený čas. To v podstatnej miere zaťažuje chod samosprávy v jej 

každodennej pôsobnosti a presúva vykonanie menej náročných či netermínovaných 

činností na neskorší termín. Z toho vyplýva, že všetka práca sa zadeľuje podľa 

náročnosti a termínov vyhotovenia. Pochopiteľne, každý deň (okrem štvrtka) počas 

pracovnej doby je vybavovaných niekoľko stránok, teda požiadaviek občanov, ktoré 

vybavujeme prednostne. Celý tento pracovný proces potom spôsobuje, že 

administratívne pracovníčky vykonávajú prácu často krát na úkor svojho osobného 

voľna v neskorších popoludňajších hodinách. Starosta predniesol aj finančné krytie 

tohto efektu, ktoré v rámci rozpočtu obce predstavuje určité finančné prostriedky. Preto 

navrhol poslancom, aby sa tejto problematike venovali a aby aktívne hľadali spoločné 

riešenie, či už v podobe riešení zefektívnenia činnosti úradu, alebo hľadaní spôsobov 

zrýchlenia práce, či prijatí novej pracovnej sily na čiastočný úväzok, alebo v stanovení 

podmienok vyplývajúcich z personálneho auditu. Poslanci navrhli starostovi, aby 

komunikoval s pracovníčkami OÚ ohľadom zefektívnenia pracovnej činnosti. 

 

K bodu 21/ Spoločnosť Študio-21 plus s.r.o. ako zhotoviteľ detského ihriska pri multifunkčnom 

ihrisku zaslala cenovú ponuku na zrealizovanie kontroly a údržby detského ihriska 

v sume 290,29 €. Poslanci s touto údržbou nesúhlasia a odporúčajú, aby obec vykonala 

kontrolu a údržbu tohto ihriska svojpomocne cez zamestnanca. Zároveň starosta 

predniesol sťažnosti niekoľkých občanov ul. Potok ohľadom novovybudovaného 

dreveného domčeka, kde je niekoľko častí, ktoré sú v nevyhovujúcom stave už od 

montáže. Poslanci poverujú starostu, aby oslovil p. Pisarčíka za účelom výmeny 

poškodených dielov. 

 

K bodu 22/ Ad1) Regionálna rozvojová agentúra RRA Horný Spiš ponúka obci Matiašovce 

bezplatné členstvo v neziskovom záujmovom združení právnických osôb zameranom na 



podporu a rozvoj regiónu s prihliadnutím na jeho originálne danosti a možnosti. Toto 

združenie bolo založené v roku 2000 a jeho zakladajúcimi členmi sú Zastrova a.s. 

Spišská Stará Ves, KUSING s.r.o. Huncovce, Rozvoj regiónu a ochrana ŽP – združenie 

obcí kežmarského okresu. Súčasní členovia sú Core 22 n.o. z Tatranskej Kotliny, 

Komunita – Združenie 2012 o.z. z Osturne. Poslanci súhlasia s členstvom v tomto 

združení. 

 Hlasovanie:  ZA - všetci poslanci 

PROTI – žiadny poslanec 

    ZDRŽAL SA – žiadny poslanec 

 

 Ad 2) Asociácia horských sídiel Slovenska ponúka obci Matiašovce, ale aj jej susedným 

obciam členstvo v tomto zoskupení, ktoré obhajuje a presadzuje špecifické potreby 

a záujmy horských sídiel, do katastra ktorých zasahujú národné parky, chránené 

krajinné oblasti a iné veľkoplošné územia zákonom obmedzujúce možnosti jeho 

využitia. Zameriava sa na: 

- tvorbu optimalizácie a skvalitnenia životných, obytných a pracovných podmienok 

obyvateľov a návštevníkov horských sídiel,  

- presadzovanie trvalo udržateľného rozvoja horských sídiel a podnikanie krokov na 

zmiernenie dopadu obmedzení vyplývajúcich z platnej legislatívy štátu,  

- formovanie novej legislatívy štátu, presadzovanie špecifických záujmov horských 

sídiel a zohľadňovanie ich zložitejších hospodárskych a životných podmienok,  

- vedenie trvalého dialógu so zákonodarnou a výkonnou mocou a podporu svojich 

členov v snahe o riešenie ich ekonomickej alebo inej diskriminácie,  

- koordinovanie činnosti členov pri získavaní finančných prostriedkov z fondov 

Európskej únie, iniciovanie vytvárania potrebných partnerov,  

- výkon aktivít zameraných na podporu cestovného ruchu ako hospodárskeho odvetvia 

a sociálneho fenoménu väčšiny horských sídiel,  

- spoluprácu s jestvujúcimi združeniami rovnakého typu v okolitých štátoch a 

začlenenie sa do zodpovedajúceho záujmového združenia sídiel v Európskej únii. 

Členstvo je dobrovoľné a spoplatnené v zmysle Stanov združenia sumou 0,0663 € za 

jedného obyvateľa členskej obce na jeden kalendárny rok. Ročný členský poplatok 

predstavuje pre našu obec sumu cca 50 €. Poslanci súhlasia s členstvom v tomto 

združení. 

 Hlasovanie:  ZA - všetci poslanci 

PROTI – žiadny poslanec 

    ZDRŽAL SA – žiadny poslanec 

 

K bodu 23/ Podľa konečného zaúčtovania projektu Rekonštrukcie a modernizácie vereného 

osvetlenia v obci Matiašovce je potrebné zmeniť uznesenie č. 12/5/2014 zo dňa 

24.10.2014 v tomto nasledovnom znení: OZ schvaľuje použitie rezervného fondu vo 

výške 9.318,00 € na úhradu výdavkov súvisiacich s financovaním spoločných 

programov Európskej únie podľa § 14 ods. 3 zákona NR SR č. 583/2004 Z. z. o 

rozpočtových pravidlách územnej samosprávy v znení neskorších predpisov v projekte 

„Rekonštrukcia a modernizácia verejného osvetlenia v obci Matiašovce“. 

 Hlasovanie:  ZA - všetci poslanci 

PROTI – žiadny poslanec 

    ZDRŽAL SA – žiadny poslanec 

 

K bodu 24/ Hlavná kontrolórka obce predniesla Záznam z následnej finančnej kontroly správnosti 

zaúčtovania príjmov a výdavkov, vedenia pokladne a jej zostatku na obdobie 2. polroka 

2014 (príloha č. 7), z ktorého vyplýva, že neboli zistené nedostatky v dokladovaní 

výdavkov, vo vedení pokladne a dodržiavania limitu pokladničnej hotovosti.  



Občania nemali žiadne iné návrhy alebo podnety. 

 

K bodu 25/ Predseda návrhovej komisie Pavol Tyrpák zopakoval znenie prijatých uznesení. Na 

záver starosta poďakoval prítomným za účasť a zasadnutie obecného zastupiteľstva           

ukončil. 

 

 

V Matiašovciach, dňa 10.02.2015 

 

Overovatelia zápisnice:  Slávka Pisarčíková   …........................................... 

 

 Ing. Tomáš Veselovský, PhD.  …........................................... 

  

Zapisovateľ zápisnice:  Jozef Semančík …........................................... 


